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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ Č. 2/2022 

ŠKOLSKÉ RADY PŘI ZÁKLADNÍ ŠKOLE KUNRATICE („ZŠK“) („ŠR“) 

 

Datum konání:   středa 14. září 2022 

Čas konání:   18:00 až 20:00 hodin 

Místo konání:    Sborovna ZŠK (možnost online) 

Účastníci: 

Přítomní členové ŠR: 

   - za zřizovatele školy:  L. Alinčová, V. Doležilová, P. Mozola 

   - za zákonné zástupce žáků: L. Král, J. Maršálková, L. Šantora 

   - za pedagogy:    K. Círová, A. Havelková 

Omluveni:   J. Kopáčová,  

Hosté:  V. Beran, ředitel ZŠK 

Návrh programu jednání:  

A) Následné kroky v návaznosti na minulé jednání Školské rady 

B) Diskuse k navrhovaným změnám Školního řádu 

C) Informace Ředitele ZŠK k zahájení školního roku 

D) Informace k energetické situaci: zabezpečení finančních zdrojů, plán opatření pro zabezpečení výuky 

E) Investiční akce týkající se ZŠK 

F) Podněty rodičů 

G) Termín příštího jednání ŠR 

Po schválení návrhu programu jednání následovalo zasedání ŠR, jehož zápis je uveden níže: 

A) Následné kroky v návaznosti na minulé jednání ŠR 

a. L. Alinčová informovala, že MČ Praha-Kunratice má zpracovaný Energetickou studii Snížení 

energetické náročnosti budov MČ Praha-Kunratice ze dne 11. srpna 2022 s návrhy konkrétních 

provozních opatření pro úsporu energií, a že potřebné finanční zdroje jsou zajištěny. V případě ZŠK 

studie doporučuje výměnu standardních světel za LED osvětlení, toto opatření se již několik let 

postupně realizuje, dle finančních možností. Ostatní úsporná opatření buď byla již realizována, nebo 

se nevyplatí. 

b. V. Doležilová doplnila, že podle aktuálního stavu věcí předpokládá financování ze zdrojů Vlády ČR. 

c. V. Beran informoval, že modernizace učeben proběhla v rámci předpokládaného rozsahu a rozpočtu, 

financována byla z grantu, který si škola sama zajistila. Předmětem modernizace byly podhledy, LED 

osvětlení, podlahy a nábytek.  

d. L. Alinčová dále informovala, že termín výstavby nové sportovní haly v současné chvíli nelze 

odhadnout. Stavební povolení dosud nebylo vydáno a jeho vyřizování se protahuje, není dořešeno 

ani financování stavby.  

e. V. Beran uvedl k tématu venkovní učebna, že vedení ZŠK aktuálně zjišťuje možnost financování 

grantem [*1] 

 

B) Diskuse k navrhovaným změnám Školního řádu 

a. V. Beran představil návrh nového znění Školního řádu;navrhované změny se týkají zejména 

současných společenských témat a komunikace se žáky a rodiči žáků ZŠK. 

b. ŠR diskutovala zejména 

i. textaci týkající se vnášení, užívání a distribuci návykových látek, jedů a dalších věcí, které je 

svým vzhledem, chutí a konzistencí napodobují, včetně jejich konkrétních příkladů; 

ii. rozsah povinného používání webového klienta a mobilní aplikace Škola online. 

c. V. Doležilová přislíbila vypracovat návrh textu školského zákona týkající se omamných látek. [*2a] 

d. V. Beran uvedl, že připraví další aktualizovaný návrh znění Školního řádu v kontextu diskuse ŠR [*2b] 

e. V. Doležilová připraví komentovanou osnovu/obsah [*2c] 
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C) Informace Ředitele ZŠK k zahájení školního roku 

V. Beran informoval, že 

a. aktuální počet dětí je 805 ve 27 třídách; to znamená téměř plnou naplněnost ZŠK s pěti volnými 

místy v některých ročnících na druhém stupni; 

b. ve třetím ročníku došlo ke sloučení 4 tříd do 3 a v jeho důsledku k navýšení počtu žáků v jedné třídě 

na 33, protože kapacita školy je 27 tříd; 

c. aktuálně jsou obsazeny všechny učitelské pozice, nicméně škola má stále zájem o doplnění pozice 

učitele/učitelky pro kombinaci matematika/fyzika a pozice vychovatele/vychovatelky; 

d. pro školní rok 2022/2023 byli přijati 4 noví zaměstnanci: učitelka, školní psycholožka (mimo jiné se 

záměrem využití pro ukrajinské děti s poruchami učení), kuchařka, uklízečka; 

e. do ZŠK dochází celkem 22 žáků z řad ukrajinských uprchlíků, kdy oproti loňskému celkovému počtu 

21 žáků přišlo 9 žáků a odešlo 8 žáků. 

 

D) Informace k energetické situaci: zabezpečení finančních zdrojů, plán opatření pro zabezpečení výuky 

a. Diskutováno v bodě A) 

L. Alinčová ujistila, že prostředky na úhradu rostoucích nákladů na energie jsou zajištěny. 

 

E) Investiční akce týkající se ZŠK 

a. Úpravy akustiky a osvětlení učeben: viz bod A) 

b. Výstavba nové sportovní haly: viz bod A) 

c. Venkovní učebna: viz bod A) 

d. Oprava povrchu a výměna světel v tělocvičně: osvětlení vyměněno za LED během letních prázdnin, 

úprava povrchu aktuálně probíhá a bude dokončena během září 2022 (nebylo možné realizovat 

zároveň během letních prázdnin z důvodu nemožnosti souběhu prací a dříve naplánovaného letního 

pronájmu haly) 

e. Vybavení učeben a učitelů elektronikou: ZŠK je připravena na případnou online/distanční výuku, 

navíc řeší možnost získání zdrojů ve výši kolem 1 mil. Kč z Národního plánu obnovy (využití na 

výměnu nejstarších počítačů ve stáří ca 10 let) 

f. Rozšíření kolárny: Magistrát hl. m. Prahy oslovil pražské městské části s možností investice do 

úschoven na kola, MČ Praha-Kunratice projevila zájem, poskytla součinnost projektantovi a očekává 

další pokyny 

 

F) Podněty rodičů 

a. Oprava tělocvičny: harmonogram výměny osvětlení a povrchu haly 

i. Diskutováno v bodě E) 

b. Doprava do školy: cyklotrasa mezi Zeleným údolím a ZŠK (dopravní značení v nově zrekonstruované 

ulici K Zeleným domkům) 

i. L. Alinčová informovala, že MČ Praha-Kunratice má koncepci pro vyřešení dopravního spojení 

pro bezmotorovou dopravu (plánovaná značená cyklostezka) [*3] 

ii. L. Alinčová dále informovala o plánovaných úpravách a zvýšení bezpečnosti v úseku mezi ulicí 

K Zeleným domkům a Zeleným údolím (část dopravní cesty podél Vídeňské u Pískovny) [*4] 

c. Školní hřiště: po dobu výstavby haly bude sloužit jako zařízeni staveniště a bude zcela nepřístupné; 

jak se bude řešit pobyt dětí venku? 

i. L. Alinčová informovala, že se bude zařízení staveniště nacházet pouze na zpevněných plochách 

a zbytek školní zahrady bude dětem přístupný. Očekává se, že po dobu výstavby budou v rámci 

školní družiny častěji využívány prostory parku, hřiště a další. 

d. Kulturní akce: Návrh rodičů spojit Vánoce na radnici a Školní vánoční jarmark v jedno společné 

setkání. 

i. L. Alinčová uvedla, že prostor zpevněných ploch před radnicí není dostačující pro současné 

umístění tradičních vánočních stánků kunratických podnikatelů a stánků ZŠK. 

e. Obnovení kroužku pro nadané děti: Na ZŠK dříve kroužek fungoval v pátek dopoledne, zájem jej 

obnovit, pokud něco podobného již na ZŠK nefunguje. 
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i. V. Beran informoval, že v prvních třech ročnících se teprve projevují profily jednotlivých žáků a 

jejich případná nadání. 

ii. V ZŠK v současné době funguje rozvojová skupina pro nadané žáky ve 4. a 5. ročníku. Schází se 

v ní nejnadanější žáci ze všech tříd v daném ročníků vždy na 2 vyučovací hodiny týdně a věnují 

se nadstavbovému učivu. 

iii. V. Doležilová vysvětlila, že nadané děti (formálně mimořádně nadaní) musejí být identifikovány 

pedagogicko-psychologickou poradnou (PPP). Takové děti pak mají nárok na odlišný způsob 

vzdělávání přímo ve výuce, ne v zájmovém vzdělávání, které probíhá po ukončení vyučování. 

Pro zájmové vzdělávání naopak není identifikace nadání PPP potřeba, proto je takové označení 

kroužku nedůvodné. 

f. Zřízení školního sociálního fondu, ze kterého by mohly být hrazeny např. školní výjezdy dětem se 

slabším finančním zázemím, aby nedošlo k jejich vylučování z kolektivu. 

i. V. Beran informoval, že v individuálních výjimečných případech, kdy rodiče 1 nebo2 žáků nemají 

dostatek financí na školní výjezd, se ZŠK snaží zajistit finanční úlevu u ubytovatele tak, aby našla 

finančně přijatelný kompromis pro všechny strany.  

ii. K. Círová informovala, že v některých případech drahých školních výjezdů, např. lyžařský výcvik, 

mohou být počty žáků, pro které je výjezd nedostupný, vysoké a někdy vedou i ke zrušení 

výjezdu pro celou třídu. I v tomto případě by zřejmě školní sociální fond nebyl řešením, neboť 

by zřejmě nemohl vystačit i na zapůjčení lyžařského vybavení, apod. a nastavení pravidel, komu 

poskytnout příspěvek, by bylo velmi složité. 

g. Způsob zahájení školního roku pro prvňáčky, které proběhlo dříve, než bylo avizováno, proto některé 

děti nestihly ceremoniál od začátku. 

i. V. Beran vysvětlil, že došlo k technickému problému s ozvučením a následnému nedorozumění. 

Vedení ZŠK se omlouvá za nedopatření mimořádné povahy. 

h. Školní jídelna: dostupnost obědů pro zájemce mimo žáky ZŠK 

i. Cizí strávníci mají přístup do školní jídelny v odlišný čas než žáci ZŠK, nedochází tedy k jejich 

setkání. 

ii. Naprostá většina cizích strávníků oběd konzumuje mimo prostor školní jídelny. 

iii. Celkový počet cizích strávníků se snižuje adekvátně se zvyšováním počtu vlastních strávníků. 

 

G) Termín příštího jednání ŠR 

a. Termín: Středa 23. listopadu 2022 od 17:00 

b. Místo: Radnice MČ Praha-Kunratice 

 

 

Poznámka:  symbol [*#] je označení pro následné kroky. 

Zápis zapsali: Ladislav Král, Jana Maršálková 

Zápis schválili:  ŠR 


